
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

               



  

 

Několik slov na úvod… 
 

Jak asi víte, naše škola je zapojena již několik roků do projektu 
Erasmus+. Podstatou projektu je umožnit studentům pobyty 
v zahraničí. V rámci vycestování mají zajištěnou cestu do 
místa určení, ubytování, pojištění, práci i kapesné. Zatím jsme 
se podívali na různá místa v Irsku a ve Španělsku. 
Předkládáme několik textů od našich studentů. Snad Vám 
pomohou si udělat lepší představu o tom, co si prožili a užili 

.  
 

Jakub Rytíř, Mr. Price, Irsko 

 

Díky Erasmu + a  Obchodní akademii jsem se zúčastnil stáže ve Sligu na 4 týdny, kde 

jsem pracoval v retailingu v obchodě Mr. Price. Mojí prací bylo doplňování zboží do 

regálů, kontrola zboží podle doby trvanlivosti a tzv. face off  (všechny zbylé produkty 

jsem skládal co nejpřesněji a nejpěkněji, aby hezky seděly v regálech). Mr. Price je 

obchod, kde mají od všeho trochu. Je zde sekce zahrady, plastů, hraček, kosmetiky, 

úklidu a jídla s pitím. Dále měli i služby nafukování balonků heliem.  

Angličtinu jsem neměl na špatné úrovni už před odjezdem, ale díky tomuto měsíci 

jsem si zvýšil jazyk o další level nahoru. I díky irskému špatně srozumitelnému 

přízvuku a nutnosti mluvit za každou cenu.  

Bydleli jsme v malé vesnici asi 35 km od Sliga, což nebylo úplně lehké a měli jsme 

své problémy i se stravou, ale tam, kde jsou mínusy, jsou i plusy a paní domácí nám 

ukázala místa, co ostatní studenti neměli šanci vidět.  

Ve svém volném čase jsem chtěl co nejvíce objevovat a to se mi také splnilo. Bylo 

pár komplikací, co se týče domluvy a irského počasí, ale troufám si říct, že jsem viděl 

za měsíc toho tolik, co neviděla polovina Irů. První víkend jsem zavítal na 

Knocknarea, což je hodinová túra po krásné stezce. Poté jsem navštívil Strandhill 

beach. Další víkend jsem navštívil Slieve League, což jsou jedny z nejvyšších útesů 

v Evropě.  Následující víkend jsem stihl Dublin a další den zkusil vyjít Benbulben 

s  parťákem Bogdanem, avšak marně, protože počasí bohužel nepřálo a ukázalo mi, 

čeho všeho je Irsko schopno. Další víkend jsem již zdolal 

Benbulben, po předchozí velmi náročné noci. Další den jsem 



  

 

navštívil Galway, kde jsme se zdrželi pouze 2 hodiny a moc jsme nestihli prohlédnout. 

Poslední výlet byl na místní vodopády - Devil’s chimney a Glencar waterfall, kde se 

opět ukázalo, jak je irská příroda nádherná. Největší zážitek si určitě odvezu ze Slieve 

League, kde jsem zažil pořádný adrenalin, když jsem byl na samém vrcholku útesů 

s  neuvěřitelným výhledem na okolí. 

 

 

Dublin 

 

Ve volném čase jsme se snažily co možná 

nejvíce poznat dublinské 

pamětihodnosti. Mimo to  jsme 

navštívily Cliffs of Moher, Belfast, 

druhé největší irské město Cork. 

Navštívily jsme naše spolužáky na 

praxích ve Sligo, Malahide, Bray, 

Howth a Galway.  

 

Pracovaly jsme v česko-slovenské 

restauraci se Slováky, jedním Bulharem 

a Brazilci. Naší náplní bylo zajištění 

provozu restaurace dle pokynů hlavního manažera, také rezervace a komunikace 

s  budoucími zákazníky prostřednictvím on-line systému. V rámci pracovní doby 

jsme prováděly denní inventuru tržeb. Když bylo potřeba, zajišťovaly jsme obsluhu 

zákazníků, kteří si k nám přišli vyzkoušet tradiční česko-slovenskou kuchyni a české 

pivo. Samozřejmostí byla přímá komunikace s klienty a šíření informací o České 

republice vše v anglickém jazyce. 

Po třech měsících jsme byli jako jedna velká 

rodina a špatně se nám opouštělo kamarády a 

kolegy.  

Klára a Naty 

 

Pracovala jsem v restauraci 

amerického typu – Shake Dog 



  

 

Restaurant v nákupním centru téměř v srdci Dublinu. Vzhledem k umístění restaurace 

jsme mívali stále plno. Jedním z mých úkolů, které jsem měla po celou směnu na 

starosti, byly objednávky potravin k přípravě pokrmů a kontrola kvality dovážených 

surovin. Zároveň jsem měla na starosti objednávkový systém v rámci take away. No 

a v neposlední řadě, jak to v restauracích v rámci provozní činnosti bývá, obsluhu 

zákazníků, řešení objednávek, kasírování v hotovosti i platby kartou. Komunikaci se 

zákazníky a tedy procvičovat si hovorovou angličtinu jsem si mohla užít každý den 

od 10 – 17 hod.  

Val 

 

Pracovala jsem v malé kavárně, která je zároveň i bistrem. Naučila jsem se vyřizovat 

telefonické objednávky jídel i objednávky prostřednictvím on-line systému. Měla 

jsem k dispozici seznam objednaných zásob, tudíž jsem měla možnost vidět, jak 

funguje kavárna z ekonomického hlediska. Naučila jsem se zásoby i objednávat, 

přijímat je a kontrolovat jejich množství a teplotu. Obsluhovala jsem pokladnu, takže 

jsem měla i možnost nahlédnout, jak funguje systém peněz a chod  malé kavárny 

v  jiné zemi. Práce v kolektivu a denní komunikace se zákazníky mi pomohla zlepšit 

se v anglickém jazyce. 

Anet 

 

Bogdán Lemkó, Nazareth house, Irsko 

 

Na konci školního roku 2022 jsem díky OA Prostějov a projektu “Erasmus +” dostal 

příležitost čtyřtýdenní stáže v zahraničí. 

Mojí cílovou destinaci bylo Irsko, konkrétně nádherné město Sligo na západu země. 

Příprava na stáž začala již několik měsíců před odletem. Skládala se z absolvování 

přípravných kurzů, které byly zaměřeny na poznávání kultury a historie Irska, ale 

především na zdokonalení jazykových dovedností v angličtině. Pracoval jsem 

v organizaci “Nazareth house Sligo”, jež se zabývá především péčí o lidi staršího věku 

z důvodu rekonvalescence a volnočasových aktivit. Pracovní kolektiv zaměstnanců 

se skládal z různých národností (Irové, Skotové, Angličané, Australané) a mnoha 

dalších. Personál byl velice přátelský a vstřícný při řešeni jakékoliv situace. 

Moje práce spočívala v řešení administrativních úkolů. Pracoval jsem v databázích 

organizace, tiskl jsem různé písemnosti, třídil dokumentaci, vytvářel tabulky a 

formuláře. Také jsem se zabýval skenováním a přidáváním informací do softwaru. Na 

základě mého studia na střední škole jsem úspěšně zvládl všechny zadané úkoly. Jsem 

přesvědčen, že možnost komunikovat s lidmi různých národností mi pomohla zlepšit 

mé jazykové schopnosti a určitě bude zvýhodněním při přípravě na VŠ. 

 



  

 

Volný čas jsem se snažil využít naplno, cestování byla nejlepší volba. Dublin, Slieve 

League, Strandhill, Coney Island, Glencar a mnoho dalších nezapomenutelných míst, 

která jsem navštívil, na mě velmi zapůsobila. Z grantu Erasmu bylo hrazeno 

ubytování, stravování, kapesné, letenky tam a zpět. Zahraniční praxe mi přinesla 

velké množství nových zkušeností, nových přátel, poznání irské kultury a také 

zdokonalení v anglickém jazyce. Během celé stáže jsem dostával prostor pro svá 

samostatná rozhodnutí a cítil jsem odpovědnost za svěřené úkoly. Všestranné 

zkušenosti, získané dojmy a navázané kontakty mi ukázaly nejen způsob mentality 

lidí v zahraničí, ale také jiný pohled na život. 

 

Pavel Souček, Pusruit Clothing Ltd., Irsko 

 

Má stáž probíhala čtyři týdny od 17. června do 15. června tohoto roku. Na stáži jsem 

byl v Dublinu. Na stáž jsem se dostal díky naší škole Obchodní akademii Prostějov, 

a programu EU Erasmus+ se kterým škola spolupracuje. 

Společnost, ve které jsem pracoval, se jmenuje Pursuit Clothing Ltd. Jde o společnost 

prodávající pánské společenské oblečení. Jde o jednoduchý princip objednání zboží 

z velkoobchodů a následného prodeje u nich v prodejně, majitelé se snaží, aby obchod 

působil co nejvíce elegantně, jednoduše se snaží o to, aby si budovali své jméno, a 

dbají na rychlost a kvalitu servisu pro zákazníky. Rozdělení práce funguje tak, že po 

ránu jsem udělal úklid prodejny a poté jsem se věnoval úkolům, co mi zadal šéf, 

například žehlení obleků, košil, nebo pomoci při starání se o zákazníka, donesení jiné 

velikosti ze skladu a podobně. Nebylo to až tak náročné, ale zase to nebylo ani 

jednoduché, hlavně, než se do toho člověk dostal. V práci jsem byl od toho, že jsem 

pomáhal snad se vším. První týden jsem byl neznalý pracovník a později jsem si 

budoval své místo, poté co jsem se učil, jak složit různé druhy oblečení, jak dát 

dohromady velikosti obleku, kalhot a vesty. Až jsem se naučil, jak funguje celý jejich 

obchůdek. Dostal jsem se až do fáze, že jsem se nejen dost rozpovídal, ale dovedl 

jsem přebírat zásilky od dodavatelů, sám je kontrolovat, oceňovat a schovávat do 

skříněk. 

Také jsem se dovedl sám postarat o několik zákazníků bez pomoci šéfa. Ke konci 

stáže jsem v obchůdku dokonce všechno, co jsem se zde dozvěděl, učil další 

studentku, která tam zůstala ještě nějaký čas po mně. Z nováčka jsem se dostal až na 

člověka, který tomu oboru nejen docela rozumí, ale ještě ho učí dalšího studenta. 

Atmosféra na pracovišti byla velmi příjemná, ano, ze začátku jsem na atmosféru 

tohoto typu nebyl zvyklý, protože přeci jen je to trochu jiné než u nás, to, jak se lidé 

mezi sebou baví, nebo jaké mají třeba nároky na práci. 

Ale vážně mohu říct, že lepšího šéfa jsem snad ani mít nemohl. Byl moc hodný a 

přívětivý, pokaždé když jsem s ním měl směnu, tak mi nabídl, ať 



  

 

nám oběma jdu koupit čaj nebo kafe. Jednoduše atmosféra byla fajn, samozřejmě se 

občas stalo, že si šéf s manželkou neporozuměli, ale to už asi tak bývá, pokud 

podnikáte s rodinou, sám to totiž znám z domova. Na stáži jsem nabyl spoustu 

zkušeností v oboru, do kterého jsem se dostal.  

Stáž mi hlavně zlepšila komunikaci v angličtině, nebo alespoň používání angličtiny 

v každodenním životě. Naučil jsem se pár nových slov, ale to hlavní je asi to, že jsem 

se naučil nebo pochopil pár obratů a také styl toho, jak se lidé mezi sebou baví. 

Ubytování a stravování bylo naprosto bez problémové a mohu říct až dokonalé, 

jelikož jsme byli s kamarádem ubytovaní v rodině starších manželů, kteří byli moc 

hodní, a dost jsme si s nimi rozuměli. Vždy se nám snažili pomoct, pokud jsme jim 

řekli, že chceme někam do města na nějaké místo, tak nám poradili, jak se tam dostat 

a kde to je. A jak sami říkali, kdyby mohli, tak by si nás tam nechali déle. Což asi 

mluví samo za sebe a samozřejmě i my bychom tam rádi zůstali déle. Co se týká 

stravování, tak jsme měli každý den od rodiny snídaně a večeře, o víkendech jsme 

k tomu navíc dostávali oběd, většinou s sebou, jelikož jsme někam cestovali po městě 

a okolí. Asi to i mohu říci, jelikož to není myslím nic proti ničemu, ale jelikož jsem 

měl práci v obchůdku na rozdíl od ostatních, kteří měli práci s jídlem, a tak měli i 

obědy, tak se rozhodla paní, u které jsme bydleli, dělat mi drobné obědy do práce 

v podobě toustů, moc jsem si toho vážil, jelikož se to sice nezdá, ale z toho toustu 

jsem se dost najedl, abych vydržel do večeře a ušetřil jsem díky tomu peníze za oběd, 

který zrovna okolo mé práce nebyl nejlevnější. Také jsme na oplátku rodině dali 

dárečky krom těch, které jsme jim přivezli z domova. Zkrátka hostitelská rodina pro 

mne byla jako opravdová rodina. 

Celá stáž byla hrazená z grantu, to znamená, že snad vše jsme měli hrazeno, letenky, 

ubytování, MHD, které fungovalo tak, že jsme dostali kartu na celý měsíc a mohli 

jsme cestovat vlakem autobusem a tramvají úplně bez obav. K tomu všemu jsme 

dostali ještě kapesné, za které jsme si kupovali obědy a vlastně cokoliv jsme 

v Dublinu potřebovali. Jediné, co jsem musel zaplatit, byla záloha před odletem, ve 

které byly zahrnuty letenky a pojištění. Ze zálohy se nám vrátila cena letenek a 

opravdu jediné pojištění bylo to, co jsme si zaplatili, což byla opravdu drobná částka 

oproti tomu, co bychom si museli hradit, kdybychom zde nebyli prostřednictvím 

stáže. 

Na stáž dostal jako náhradník, kdy mi zhruba měsíc před odletem sdělila paní učitelka, 

že pokud chci, tak se mohu zúčastnit Erasmu, na což jsem samozřejmě kývl, a tak mi 

paní učitelka dala seznam věcí, co jsem si musel zařídit a předat paní učitelce od 

certifikátu s covidem až po založení bankovního účtu skrz bezplatnou manipulaci 

peněz z účtů na účet. Má příprava byla spíše o tom, že jsem se musel připravit sám, 

jelikož jsem už nestíhal kurzy, co měli ostatní, jediné, co jsem se snažil dohnat, byly 

hodiny v OLS, které jsme měli každý procvičovat angličtinu. 



  

 

Největší úspěch byl asi to, že jsem se opravdu dovedl propracovat k tomu, že jsem 

své práci později rozuměl. Také jsem byl rád za to, že jsem se rozmluvil a snažil se 

bavit jak s rodinou, tak si třeba i povídat se šéfem, co jsem dělal o víkendu. Myslím, 

že to nejdůležitější, co si z Irska odnáším, jsou zkušenosti a zážitky, které se občas 

nedají ani moc popsat. Jsem rovněž moc rád za kamaráda, se kterým, jsem zde celý 

ten měsíc strávil, jelikož mne dost věcí myslím dovedl naučit a v některých chvílích 

se o mne dovedl dobře postarat a jsem rád, že nás to sblížilo a bavíme se nadále i po 

stáži. 

Na závěr bych to zakončil tím, že celá stáž byla jedno velké dobrodružství, které jsem 

si především užil a to je myslím cíl. Chtěl bych popřát hodně štěstí těm, které tato 

nebo podobná stáž bude čekat a říct jen to, že se nemají čeho bát a hlavně si to celé 

užít, zapomenout na to, jak to je doma a opravdu si tady od všeho odpočinout. 

 

 

Adéla Pospíchalová, Veronika Lošťáková, KC Peaches, Irsko 

 

Naše stáž se nacházela v hlavním městě Irska – Dublinu. Zde jsme pracovaly po dobu 

čtyř týdnů. 

Tuhle stáž jsme absolvovaly díky Obchodní akademii Prostějov a programu Erasmus. 

KC Peaches je kavárna, která se pohybuje v oblasti bistra. Nabízí škálu káv a zákusků, 

ale také snídaní a obědů. Na jedné směně se pohybuje asi 7 zaměstnanců a každý 

z nich má přidělený svůj úsek. Například: příprava kávy, smoothies, objednávání, 

mytí nádobí, práce v marketingu, příprava snídaní a také sendvičů. Na směnách se 

většinou střídají dva vedoucí. 

Naše pracovní úkoly spočívaly zejména v obsluhování zákazníků. Přijímaly jsme 

objednávky, které jsme zadaly do systému. Následně jsme dané pokrmy odnesly 

k zákazníkům. Dále jsme si vyzkoušely přípravu smoothies, shotů a kávy. Měly jsme 

také možnost pomoct kuchařům s přípravou potravin a jídel. Sklízely jsme nádobí ze 

stolu a poté připravily stůl pro další zákazníky. Hlídaly jsme stav zboží na prodejně a 

případně jej doplnily. Když došlo nové zboží, postaraly jsme se o jeho doplnění. Také 

jsme párkrát donesly balíček do kanceláře firmy. 

Atmosféra na pracovišti byla velmi příjemná. I přes rušné dny jsme si všichni dokázali 

udržet úsměv na tváři. Mezi pracovníky byla velice přátelská atmosféra a všichni byli 

velice ochotní nám s čímkoliv pomoci. To samé platilo i u zákazníků, kteří se s námi 

rádi dali do řeči. 

Práce v kavárně nám přinesla spoustu nových zkušeností a přátel. Byly jsme 

obeznámeny s chodem firmy a tím, jak to v takové kavárně funguje. Naučily jsme se 

pracovat pod stresem a jak si správně rozvrhnout čas, aby všechno vycházelo a 

zákazníci byli spokojeni.  



  

 

Stáž nám pomohla ve vylepšení našich komunikačních schopností – jak v anglickém 

jazyce, tak i obecně.  

Ubytované jsme byly u rodiny, která byla moc hodná a ochotná. S čímkoliv nám 

pomohla a také jsme měly možnost podniknout s nimi nějaké výlety. Náš pokoj byl 

prostorný s vlastní koupelnou. Celý dům byl moderně zařízený a moc se nám tam 

líbilo. Co se týče jídla, tak nám vařili moc dobře a hladem jsme rozhodně netrpěly. 

V rodině jsme měly snídaně a večeře – snídaně jsme si vždy chystaly samy a večeři 

nám chystala rodina. 

Volný čas jsme trávily hlavně v centru města objevováním nových míst, památek a 

ochutnáváním dobrého jídla. O víkendech jsme i s ostatními studenty z naší školy 

jezdili na různé výlety. Navštívili jsme například Moherské útesy, jezero 

v Glendalough nebo nádherné pláže v městech Bray, Malahide a Howth. S paní 

učitelkou jsme také navštívili výrobnu typického Irského piva Guinness. 

Co se týče stravy, ubytování, letenek, kapesného i MHD – vše nám hradila Evropská 

unie. 

Před stáží jsme chodily na přípravné kurzy, kde jsme zlepšovaly naši angličtinu a 

poznávaly irskou kulturu. Také jsme se připravovaly doma 

v programu Online Language Support, kde jsme vyplňovaly 

různá cvičení, díky kterým jsme prohloubily naši slovní 

zásobu.  

Jsme moc vděčné, že jsme měly tu příležitost vyzkoušet si 

přípravu káv a jídel. Díky 

stáži jsme poznaly mnoho 

skvělých lidí, na které 

máme i kontakty, jenž 

v budoucnu můžeme 

využít.  

Jsme moc rády, že jsme absolvovaly tuhle stáž 

a určitě bychom někdy moc rády jely znovu. Dala 

nám spoustu nových zážitků a zkušeností. Ze stáže jsme odjely nadšené a s chutí dále 

objevovat svět.  

 

 

Nikol Löfflerová, Valentina Brand Shop, Španělsko 

 

Na stáži jsem byla ve Španělsku na 4 týdny, přesněji ve městě Alicante. Na stáž jsem 

se dostala díky Obchodní akademii a programu Erasmus+. 

Pracovala jsem ve firmě Valentina Brand Shop. Mají osm poboček ve Španělsku a 

prodávají dámské oděvy a kosmetiku. Na skladě pracuje 



  

 

5  pracovníků, ti balí objednávky, přebírají a nakládají balíky. V kancelářích je lidí 

více, převážně mužů, kteří se starají o IT věci a na prodejně se pohybují 3-4 

pracovnice.  

Mým hlavním pracovním úkolem bylo balení objednávek. Musela jsem před 

zabalením produktu zkontrolovat jeho kvalitu, jestli není nijak poškozený a až poté 

ho zabalit do obalu. Kontrolovala jsem také údaje na objednávkovém listě s etiketou, 

jestli údaje sedí. Balíček jsem pokaždé musela označit identifikačními údaji, tzn. tou 

vytištěnou etiketou, která se lepila na balík jako poslední.  

Na pracovišti byli všichni moc přátelští, nápomocní, atmosféra byla příjemná a cítila 

jsem se tam velice dobře. Do práce jsem se kvůli kolektivu každý den těšila, vždycky 

jsme se rozumně domluvili a nebyl s ničím problém. 

Naučila jsem se orientovat na skladě, zjistila jsem, jak probíhá proces při balení 

veškerých produktů a také jak probíhá přijetí dalšího zboží na sklad. 

Pociťuji, že jsem se v jazyce posunula, hlavně v porozumění a reaguji rychleji, když 

na mě někdo promluví.  

Ubytování bylo v pořádku, nic mi tam nechybělo. Pokoj byl vybavený nábytkem, 

psacím stolem, společnou koupelnou se záchodem a hlavně klimatizací. Se 

stravováním jsem byla také spokojená. Měli jsme snídaně, obědy i večeře. U každého 

jídla byly dva chody a mohli jsme si vybírat. A pokud jsme jeli někam na celodenní  

výlet, mohli jsme si říct o svačiny s sebou, které byly místo oběda. 

Svůj volný čas jsem trávila hlavně na pláži nebo ve městě. Na výletech jsme byli na 

ostrově Tabarca, na hradě Santa Barbara a v městečku Altea. Z grantu jsem měla 

hrazené stravování, ubytování, kapesné, letenky a MHD.  

Před odjezdem jsem se na stáž musela nějakým způsobem připravit. Chodila jsem na 

přípravné kurzy španělštiny, kde jsme procvičovali hlavně komunikaci a různé fráze, 

které nám pak byly opravdu užitečné. Dělala jsem různá cvičení na gramatiku, 

poslechy a čtení, které mi také dost pomohly.  

Stáž se opravdu vydařila a jsem moc ráda, že jsem dostala takovou příležitost a vzala 

ji. Vždycky jsem chtěla jet někam do zahraničí na delší dobu a moje škola mi to 

umožnila. Doufám, že budu mít další příležitosti se někam v budoucnu takhle podívat. 

Poznala jsem spoustu nových lidí, míst a celkově Španělsko. Jakoukoliv stáž 

doporučuji všem, kteří dostanou příležitost někam vyrazit. Jsou to skvělé zkušenosti 

a hlavně každý pozná spoustu nových věcí. 



  

 

 

 

 

 

Měsíční stáž na východním pobřeží Španělska 

 

Po dobu 4 týdnů jsem pracoval a žil ve španělském městě Alicante, což bylo možné 

jenom díky naší škole Obchodní akademii Prostějov a programu Erasmus+. 

Pracoval jsem ve firmě s názvem Playmycenter, která se zaměřovala na prodej hraček 

a školních pomůcek pro malé děti. Pracovní kolektiv se skládal z 5 lidí. Majitel 

podniku Enrique Briones se celkově staral o chod firmy a zadával ostatním úkoly. 

Obvykle ho bylo vidět za počítačem, jak pracuje nebo v kuchyňce, kde si dopřával 

svačinku a oběd. 

Většinu času jsem pracoval na skladě. Pomocí referenčního čísla jsem hledal 

objednané zboží, které jsem donesl kolegyni a ta ho připravila k expedici. Dále jsem 

zjišťoval počet a stav zboží na skladě nebo jsem pomáhal při přejímce vynášením 

beden do skladu a dáváním zboží na své správné místo. Na začátku praxe jsem 1 den 

kontroloval přijaté a odeslané objednávky v programech MS Word a Excel. 

Na starost si mě vzal chlapík jménem Javier. Byl to velice sympatický muž a vždycky 

mi se vším pomohl a vše mi podrobně vysvětlil, klidně i několikrát zopakoval, když 

jsem mu nerozuměl. Vedle mě pracovala kolegyně Ev. Občas se mnou prohodila pár 

slov, třeba když mi ráno vždycky otevírala dveře a stěžovala si, jaké je venku hrozné 

vedro. Cítil jsem, že kvůli jazykové bariéře se se mnou moc bavit nechtěli, a proto 

jsem konverzaci vždycky musel začínat já, ale určitě to nemysleli nijak zle. Jinak tu 

byla příjemná atmosféra. Samozřejmě všechny konverzace probíhaly ve španělštině, 

protože místní se umí anglicky tak maximálně pozdravit a hotovo. 

Po měsíční stáži jsem se určitě zlepšil ve španělštině, chvilku to teda trvalo, ale po 

pár dnech na místě jsem si toho všimnul a byl jsem nadšen. Dokáži lépe reagovat, 

porozumět a komunikovat se Španěly. 



  

 

Budova ubytování byla bývalá věznice, což šlo celkem poznat. Při příjezdu jsem 

z toho měl celkem strach, hlavně z jídelny, kde jsme první den na oběd dostali 

klasické španělské porcované maso, ve kterém je více kostí než masa. Po několika 

uplynulých dnech jsem si zvykl a musím říct, že jsem s ubytováním a s jídelnou velmi 

spokojen. Personál byl příjemný a vždycky mi v mých požadavcích nějak vyhověl. 

Ve volném čase jsem chodil do posilovny a na pláž do místních kaváren, kde jsem si 

užíval výhled na moře. Také jsme společně s mými českými kolegy ze školy jezdili 

na výlety (např. městečko Altea, hrad Santa Barbara, pláž San Juan). 

Z grantu jsme měli hrazeno ubytování, stravování, kapesné a letenky. 

Na stáž jsme se pilně připravovali – chodili jsme na přípravné kurzy, kde jsme si 

povídali a učili se potřebnou slovní zásobu. Také jsme zpracovávali úkoly v programu 

OLS. Příprava byla užitečná a dostatečná. 

Se stáží jsem spokojen a jsem šťastný. Žít a pracovat v zahraničí na vlastní pěst je 

jedna z nejlepších zkušeností do života, co může člověk mít. Člověk se osamostatní, 

je více zodpovědný a konečně zase o trochu více dospěje. 

O nějakém velkém úspěchu ohledně práce nebo nových dovedností asi psát nebudu, 

protože mě práce na skladě moc neobohatila, ale určitě musím zmínit úspěch 

v pokroku ve španělštině a jak jsem již psal, větší zodpovědnost a sebevědomí. Můj 

největší zážitek byl, když jsem se odvážil a sám jsem se šel podívat na španělské býčí 

zápasy, tzv. corrida de toros. 

Měsíc ve Španělsku mě obohatil o nové zkušenosti a zážitky, na které budu vzpomínat 

celý svůj život. 
 

             
 
 
 



  

 

Hlavní organizátorkou celého projektu je Mgr. Jana 
Suchánková, která na naší škole učí anglický a španělský 
jazyk. O pobytech v zahraničí prohlásila:“ 

 


